

1812 (XXI). Petition from Mr. Gabriel Tchokol (T/PET.4 and 5/13)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Gabriel Tchokol concerning the Cameroons under British administration and the Cameroons under French administration in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,²⁸

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority.

*887th meeting,
25 March 1958.*

1813 (XXI). Petition from the Central Committee of the Union des populations du Cameroun of Bamougoum (T/PET.4 and 5/14)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Central Committee of the Union des populations du Cameroun of Bamougoum concerning the Cameroons under British administration and the Cameroons under French administration in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,²⁹

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Notes* that the Administering Authority is continuing its investigations into the murder of Arene Tarfou and his wife and is taking all possible measures to bring the guilty persons to trial.

*887th meeting,
25 March 1958.*

1814 (XXI). Petition from the Central Committee of the Union des populations du Cameroun of Bassang (T/PET.4 and 5/15)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Central Committee of the Union des populations du Cameroun of Bassang concerning the Cameroons under British administration and the Cameroons under French administration in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,³⁰

Notes that the Administering Authority is continuing its investigations into the murder of Arene Tarfou and his wife and is taking all possible measures to bring the guilty persons to trial.

*887th meeting,
25 March 1958.*

1815 (XXI). Petition from the Local Section of the Jeunesse démocratique du Cameroun of Batchou-Bassang (T/PET.4 and 5/16)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Local Section of the Jeunesse démocratique du Cameroun of Batchou-Bassang concerning the Cameroons under British administration and the Cameroons under French administration in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,³¹

²⁸ See T/PET.4 and 5/13, T/OBS.4 and 5/15, T/L.826.

²⁹ See T/PET.4 and 5/14, T/OBS.4 and 5/10 and Add.1, T/L.826.

³⁰ See T/PET.4 and 5/15, T/OBS.4/34, T/L.826.

³¹ See T/PET.4 and 5/16, T/OBS.4 and 5/10/Add.1, T/L.826.

1812 (XXI). Pétition de M. Gabriel Tchokol (T/PET.4 et 5/13)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Gabriel Tchokol, concernant le Cameroun sous administration britannique et le Cameroun sous administration française²⁸,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante.

*887ème séance,
25 mars 1958.*

1813 (XXI). Pétition du Comité central de l'Union des populations du Cameroun de Bamougoum (T/PET.4 et 5/14)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition du Comité central de l'Union des populations du Cameroun de Bamougoum, concernant le Cameroun sous administration britannique et le Cameroun sous administration française²⁹,

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante;

2. *Note* que l'Autorité administrante poursuit son enquête sur le meurtre d'Arene Tarfou et de sa femme, et prend toutes les mesures possibles pour traduire les coupables en justice.

*887ème séance,
25 mars 1958.*

1814 (XXI). Pétition du Comité central de l'Union des populations du Cameroun de Bassang (T/PET.4 et 5/15)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition du Comité central de l'Union des populations du Cameroun de Bassang, concernant le Cameroun sous administration britannique et le Cameroun sous administration française³⁰,

Note que l'Autorité administrante poursuit son enquête sur le meurtre d'Arene Tarfou et de sa femme, et prend toutes les mesures possibles pour traduire les coupables en justice.

*887ème séance,
25 mars 1958.*

1815 (XXI). Pétition de la section de base de Batchou-Bassang de la Jeunesse démocratique du Cameroun (T/PET.4 et 5/16)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition de la section de base de Batchou-Bassang de la Jeunesse démocratique du Cameroun, concernant le Cameroun sous administration britannique et le Cameroun sous administration française³¹,

²⁸ Voir T/PET.4 et 5/13, T/OBS.4 et 5/15, T/L.826.

²⁹ Voir T/PET.4 et 5/14, T/OBS.4 et 5/10 et Add.1, T/L.826.

³⁰ Voir T/PET.4 et 5/15, T/OBS.4/34, T/L.826.

³¹ Voir T/PET.4 et 5/16, T/OBS.4 et 5/10/Add.1, T/L.826.

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Notes* that the Administering Authority is continuing its investigations into the murder of Arene Tarfou and his wife and is taking all possible measures to bring the guilty persons to trial.

887th meeting,
25 March 1958.

1816 (XXI). Petition from Mrs. Pauline Nana Njagne (T/PET.4 and 5/17)

The Trusteeship Council.

Having examined the petition from Mrs. Pauline Nana Njagne concerning the Cameroons under British administration and the Cameroons under French administration in consultation with the United Kingdom and France as the Administering Authorities concerned,³²

Takes note of the observations of the Administering Authorities and of the statement of the special representative of the United Kingdom to the effect that the deaths of the petitioner's husband and of three of her children were not caused by foul play.

887th meeting,
25 March 1958.

1817 (XXI). Petition from Mr. Joseph Tassi (T/PET.4 and 5/18)

The Trusteeship Council.

Having examined the petition from Mr. Joseph Tassi concerning the Cameroons under British administration and the Cameroons under French administration in consultation with the United Kingdom and France as the Administering Authorities concerned,³³

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authorities and to the statements of the special representative of France.

887th meeting,
25 March 1958.

1818 (XXI). Petition from the Bureau of the Leading Committee of the Union des populations du Cameroun (T/PET.4 and 5/19)

The Trusteeship Council.

Having examined the petition from the Bureau of the Leading Committee of the Union des populations du Cameroun concerning the Cameroons under British administration and the Cameroons under French administration in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,³⁴

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority, in particular that persons cannot be compelled to serve in the Cameroons if for any reason they prefer to accept employment elsewhere, nor can special posts be created to accommodate people whose qualifications fit them for employment which is not available, but, whenever a Cameroonian has the necessary qualifications and there is a suitable post available, he is given every encouragement to apply for it.

887th meeting,
25 March 1958.

³² See T/PET.4 and 5/17, T/OBS.4 and 5/12, T/L.826.

³³ See T/PET.4 and 5/18, T/OBS.4 and 5/10/Add.1, T/L.826.

³⁴ See T/PET.4 and 5/19, T/OBS.4 and 5/15, T/L.826.

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante;

2. *Note* que l'Autorité administrante poursuit son enquête sur le meurtre d'Arene Tarfou et de sa femme, et prend toutes les mesures possibles pour traduire les coupables en justice.

887ème séance,
25 mars 1958.

1816 (XXI). Pétition de Mme Pauline Nana Njagne (T/PET.4 et 5/17)

Le Conseil de tutelle.

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni et la France, Autorités administrantes intéressées, la pétition de Mme Pauline Nana Njagne, concernant le Cameroun sous administration britannique et le Cameroun sous administration française³²,

Prend note des observations des Autorités administrantes et de la déclaration du représentant spécial du Royaume-Uni selon laquelle la mort du mari et de trois des enfants de la pétitionnaire ne peut être attribuée qu'à des causes naturelles.

887ème séance,
25 mars 1958.

1817 (XXI). Pétition de M. Joseph Tassi (T/PET.4 et 5/18)

Le Conseil de tutelle.

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni et la France, Autorités administrantes intéressées, la pétition de M. Joseph Tassi, concernant le Cameroun sous administration britannique et le Cameroun sous administration française³³,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations des Autorités administrantes et sur les déclarations du représentant spécial de la France.

887ème séance,
25 mars 1958.

1818 (XXI). Pétition du Bureau du Comité directeur de l'Union des populations du Cameroun (T/PET.4 et 5/19)

Le Conseil de tutelle.

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition du Bureau du Comité directeur de l'Union des populations du Cameroun, concernant le Cameroun sous administration britannique et le Cameroun sous administration française³⁴,

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante, d'où il ressort notamment qu'on ne peut forcer des gens à travailler au Cameroun si pour une raison quelconque ils préfèrent accepter un emploi ailleurs, qu'on ne peut pas non plus créer des postes spéciaux à l'intention de gens qualifiés pour des emplois qui ne sont pas disponibles, mais que, chaque fois qu'un Camerounais possède les titres nécessaires et qu'il existe un poste vacant qui lui convienne, on l'encourage fortement à poser sa candidature à l'emploi en question.

887ème séance,
25 mars 1958.

³² Voir T/PET.4 et 5/17, T/OBS.4 et 5/12, T/L.826.

³³ Voir T/PET.4 et 5/18, T/OBS.4 et 5/10/Add.1, T/L.826.

³⁴ Voir T/PET.4 et 5/19, T/OBS.4 et 5/15, T/L.826.